
                           Gostynin, 22 września 2014r.
       
  
      
       Pan/i 
 

       ..................................................... 
 
 
 
 
 Zapraszam na XLVIII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

30 września 2014r. o godz. 8.30 w Gminnym Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin w 

Białem.  

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej, w tym informacji o przebiegu realizacji przedsięwzięć 

za I półrocze 2014 roku. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 300/XXXVIII/2013 Rady Gminy Gostynin z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu i 

złożenie wniosku o jego dofinansowanie ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego 2009-2014 oraz w sprawie zabezpieczenia 

środków, niezbędnych na realizację Projektu w przypadku jego umieszczenia na liście 

rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla 

przeprowadzenia wyborów do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic 

m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miast zarządzonych na 

dzień 16 listopada 2014r. 

10.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 



13.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

14.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2013, Nr 594, 645, 1318, z 2014, Nr 379)  
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół 



z obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 września 2014 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy        - 15 radnych 

Obecnych                    -  13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Prawnik - Konrad Wypych 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 4 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja na prośbę Sołtysów, Pana Sołtysa z Górek Pierwszych i Pana Sołtysa z Górek 

Drugich i oczywiście moją, dlaczego nie dobudowana jest droga gminna do drogi wojewódzkiej, 

ten odcinek, niech Pan Wójt wytłumaczy Sołtysom. 

2. W dalszym ciągu wałkuje się sprawa, ze znakiem, który powinien być przestawiony, bo nie w 

tym miejscu stoi Marianka i znak na Górki Pierwsze, informacyjny, nie ma nadal takiego znaku.  

3. Prośba Pana Sołtysa z Górek Drugich mówi, że rozlatuje się droga gminna biegnąca przez Górki 

Drugie, czy niemożliwa byłaby jakaś tam nawierzchnia, czy konserwacja tego asfaltu? 

4. I na czyją prośbę i dlaczego przestawiony jest przystanek autobusowy na Górkach Drugich. 

 

Radny Leszek Woźniak zgłosił 1 interpelacje: 

1.Wczoraj zwróciła się do mnie Rada Sołecka, że przekazała pieniądze Rady Sołeckiej dwa lata 

temu na oświetlenie uliczne na parę lamp, no i tych pieniędzy nie ma i lamp nie ma, gdzie te 

pieniądze są? Przekazali do Urzędu Gminy, Rady Sołeckiej pieniądze, dwa lata temu, że miały być 

założone lampy, nie są założone i nie ma pieniędzy, gdzie te pieniądze są? 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 2 interpelacje: 

1. To nie jest mój teren, ale chodzi o, straszne zakrzaczenie jest tutaj na wysokości Pana Ladego, 

pod górkę, w stronę Sierakówka i to można byłoby troszeczkę tam wyciąć, bo zdarzy się tam jakiś 

wypadek, po prostu te gałęzie już tak weszły w drogę, że po prostu nie idzie tam przejechać. 

2. Druga sprawa odnośnie zdjęcia kawałka skarpy na drodze Ruszków, bo po prostu wykorytowana 



jest droga i woda nie wchodzi do rowu, to jest gdzieś na odcinek 100m. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Przepust w miejscowości Solec z drogi powiatowej na drogę gminną nr 195, to już jest zaszłość, 

tam odpowiedź miałam z Urzędu Gminy, że tam jedynie jest ten przepust zapchany, a on jest 

zarwany i nie ma odpływu, także bardzo bym prosiła o dosyć szybkie załatwienie. 

2. Ja już to zgłaszałam do Pana Jarka Cichońskiego, ale prosiłabym droga nr 196, jest to droga 

gminna, żeby ją dalej po prostu przywrócić do używalności, gdyż rolnicy mają kiepski dojazd na 

pole, muszą objeżdżać przez inne działki, prosić kogoś, także bardzo bym prosiła. 

3. Sprawa dotycząca gałęzi drzew, które po prostu bardzo często uszkadzają linie energetyczne, to 

jest w miejscowości Solec, kierunek na Baby Dolne, to jest koło Państwa Stańczaków, oni tam 

nawet kiedyś mieli z prokuratury, bo to zgłaszali, także bardzo bym prosiła, żeby, to, nie wiem, to 

Zarząd Dróg Powiatowych, powinien to zrobić, są częste awarie, które po prostu.. i te gałęzie 

przeszkadzają. 

 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 2 interpelacje: 

1. Chciałbym zapytać, bo wielokrotnie pojawia się temat oświetlenia na naszych sesjach, w 

interpelacjach. Ostatnio na zebraniu sołectwa Pomarzanki-Belno, również takie pytanie padło, 

kiedy zostanie dokończone oświetlenie w Pomarzankach?  

2. A ja chciałbym zapytać, bo, nie wiem, czy to był ubiegły rok, czy jeszcze wcześniejszy, taką 

decyzję Rada podjęła, aby skrócić czas świecenia lamp. Zaoszczędzone pieniądze miały pójść na 

uzupełnienie tego oświetlenia na terenie gminy. Ja chciałbym zapytać, czy ktoś policzył, jakie to 

były oszczędności? I ile lamp z tego tytułu założono? 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Przekazuję prośbę mieszkańców wsi Osiny. Sprawa dotyczy działki nr 202/2, która kiedyś była 

własnością  gminy Gostynin i została sprzedana. Obecny właściciel działki nie jest znany 

mieszkańcom Osin i nie jest znane miejsce jego zamieszkania. Na działce znajduje się budynek 

kaplicy (niedokończona budowa), którego stan techniczny zagraża bezpieczeństwu osób trzecich. 

Teren działki nie jest ogrodzony, jest zarośnięty krzakami i drzewami, przy drodze gminnej 

znajduje się przewrócony krzyż. Mieszkańcy Osin proszą o podjęcie działań z urzędu, by obecny 

właściciel działki uporządkował jej teren. 

2. Zgłaszam konieczność wymiany (naprawy) uszkodzonej lampy oświetleniowej w Jastrzębi 

znajdującej się przy budynku gminnym (świetlica). 

 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Chciałam zgłosić pęknięcie asfaltu na drodze Bierzewice i osiedle nad Osetnicą oraz Podgórze. 

Asfalt jest popękany, proszę o załatwienie sprawy. 

2. Jeszcze jedno, jest takie miejsce, może Pan Paweł wie, tam przy waszym osiedlu na 

Bierzewicach, jest jakiś przepust koło Pana Kryski, tam gdzieś z jego strony i teraz właśnie na 

zebraniu mówił, żeby go sprawdzić, ponieważ tam, jakby on w ogóle nie przepuszczał wody, jest 

jakiś problem, ale nie wiem, na czym ten problem polega. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: tam chyba pod tym asfaltem. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: gdzieś tam, jeśli można byłoby to sprawdzić, to bardzo bym prosiła. 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałam zapytać, czy interwencyjni jeszcze w dalszym ciągu pracują, ponieważ 

jeszcze nie zostały usunięte krzewy przy zakładaniu ostatnio dywanika, od strony, jak na drogę 

naszą gminną wjeżdżamy. Bardzo bym prosiła, żeby interwencyjni przyjechali i to wykonali.  

2. Ostatnio na sesji Panie Wójcie, zgłaszałam o przepuście na drodze gminnej Antoninów, nie 

wiem, Pan Wójt mówił, że.. i te barierki, o zabezpieczeniu przy tym rowie, Pan Wójt mówił, że 

będzie w terenie i będzie sprawdzał, także proszę to jeszcze sprawdzić, jeszcze raz ponaglam. 



 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Pan Wójt Edmund Zieliński. 

Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie, ja chciałem się zapytać, jak się będzie Pan odnosił do 

uchwały, którą Rada podjęła w sprawie budowy wiatraków w odległości 2km od zabudowań, w 

dalszych działaniach? 

Wójt: każda sprawa jest indywidualna i oczywiście będziemy wykorzystywać tę uchwałę. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej, w tym informacji o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I 

półrocze 2014 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał Uchwałę Nr 

Pł.327.2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 

września 2014r. wyrażającą opinię o przedłożonej przez Wójta Gminy Gostynin informacji o 

przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku, która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 

wczoraj szeroko Pani Skarbnik omawiała informację o przebiegu wykonania budżetu na 

połączonych komisjach. Mam tylko pytanie, czy na dziś pojawiły się jakieś pytania do tej 

informacji? Bo myślę, że nie ma takiej potrzeby, żeby Pani Skarbnik, jak gdyby jeszcze raz 

przedstawiała tak szeroko, tę informację. Chyba, że Państwo uznacie inaczej. Otwieram dyskusję 

nad informacją o przebiegu wykonania budżetu, jeżeli ktoś chciałby zabrać głos, to bardzo proszę. 

Dyskusji nie było. 

Radni informację przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę nr 300/XXXVIII/2013 Rady Gminy Gostynin z dnia 30 grudnia 2013 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: omówiła projekt uchwały. Te wszystkie zmiany zostały naniesione 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Właściwie nie było konieczności uaktualniania tej 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, ponieważ nie zmienia się kwota długu, przychody i rozchody na 

rok 2014, nie mniej jednak z uwagi na fakt, iż uzyskaliśmy mniejsze dochody majątkowe, jak 

również ponieśliśmy niższe wydatki z tytułu obsługi długu, dlatego aktualizujemy tą Wieloletnią 

Prognozę Finansową, by móc z realnymi wskaźnikami przystąpić do planowania budżetu na rok 

2015. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 363/XLVIII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: omówiła projekt uchwały. Odczytała uzasadnienie do projektu 

uchwały.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 364/XLVIII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 



budżetu.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tylko przypomnę, w miesiącu kwietniu Wysoka Rada podejmowała 

uchwałę, w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu w wysokości 1mln. zł, to jest kolejna uchwał na zaciągnięcie kredytu dotyczącego 

sfinansowania planowanego deficyty, by móc realizować inwestycje, przyjęte w budżecie, które 

przed chwileczką tutaj w uchwale budżetowej również Państwo zatwierdziliście. Także deficyt na 

2014 rok Gminy Gostynin, to 2.209.750zł, nieuwzględniający dochodów ze środków Unii 

Europejskiej z dotacji z PROW-u, bez tych dochodów deficyt gminy wynosi 1mln zł. Pozostaje nam 

jeszcze limit zobowiązań ustanowiony przez Radę na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań, z 

tytułu kredytów i pożyczek w wysokości 1.425.540zł. Na obecną chwilę nie ma takiej konieczności 

i mam nadzieję, że do końca roku nie zaistnieje taka konieczność, by jeszcze zaciągnąć kredyt na 

spłatę wcześniej zaciągnięte zobowiązania. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 365/XLVIII/2014 została przyjęta 9 głosami za i 4 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego 

dofinansowanie ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego 

2009-2014 oraz w sprawie zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizację Projektu w 

przypadku jego umieszczenia na liście rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu 

dofinansowania. 

Wójt: gmina Gostynin wspólnie z gminą Pacyna, Bielsk i Wyszogród wystąpiła o środki do  

Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego, dofinansowanie realizacji 

projektu pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie wymienionych 

gmin”. To jest program 04 Oszczędzanie energii i promowanie odnawialnych źródeł. W ramach 

tego projektu planujemy my dokonać termomodernizacji budynku szkoły w Białotarsku. Zakres 

robót będzie obejmował, wynikający z audytu, to jest ocieplenie ścian, docieplenie stropu za kwotę 

427.650zł, modernizacja stolarki okiennej, kwota 224.461zł, modernizacja stolarki drzwiowej 

24.700zł, modernizacja instalacji wewnętrznej, centralnego ogrzewania i ciepłej wody 292.950zł, 

kocioł na ekogroszek i instalacja 74.400zł, wymian oświetlenia na ledowe kwota 85.161zł, zasobnik 

7.440zł. Razem koszty kwalifikowalne to 1.136.770zł, koszt całkowity inwestycji to 1.222.333zł. 

Szacowana kwota dofinansowania to jest 73,70%, to jest 837.799zł. Ten budynek, wiemy doskonale 

z oględzin, już dużo wcześniej, że wymaga termomodernizacji, utraty ciepła na tych oknach są 

bardzo duże. Planowaliśmy generalnie tę termomodernizację przeprowadzić, tylko w zakresie 

docieplenia ścian i wymiany okien, ale z kolei jest możliwość uzyskania dofinansowania, na tak 

wysokim poziomie, czyli prawie 74%, myślę, że warto z tego skorzysta. Wiemy, że ta kotłownia 

istniejąca w tej szkole już też ma ponad 20 lat, bodajże 23 lata, z tego, co kojarzę, czyli piec w tej 

kotłowni też w każdej chwili może nam odmówić posłuszeństwa. Czyli też taka wymiana pieca 

byłaby konieczna. Dlatego skoro taki projekt się zrodził, postanowiliśmy przystąpić do tego 

partnerstwa w ramach tych czterech gmin i go zrealizować. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję za szeroką 

informację. Myślę, że należy skorzystać z takiej szansy. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 366/XLVIII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia wyborów do rad 

gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, 

burmistrzów i prezydentów miast zarządzonych na dzień 16 listopada 2014r. 



Wójt: konieczność powołania tych dwóch obwodów głosowania, wynika z Kodeksu Wyborczego, 

który wyszedł 5 stycznia 2011 roku, a ma zastosowanie od tych wyborów. W Kodeksie jest wyraźny 

zapis, że Rada Gminy tworzy odrębny obwód głosowania, jeżeli w tym obwodzie przebywa co 

najmniej 15 osób. Tu mówimy o szpitalu Kruk i o Domu Pomocy Społecznej w Rogożewku. 

Radna Ewa Michalska: i my tam w Rogożewku mamy 15 osób? 

Wójt: powyżej 15 osób. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 367/XLVIII/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 11-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Znaki będą montowane za dwa tygodnie, taką mam informacje z Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Dlaczego nie jest połączona droga z wojewódzką, dlatego, że ta droga nie ma 

dokumentacji techniczno-budowlanej, budowaliśmy tylko na podstawie modernizacji. 

Zrealizowaliśmy na terenie gminy Gostynin trzy drogi, które mają nawiązanie, ponieważ tam były 

dokumentacje, tu mówię o Sokołów- Zaborów Nowy, jest nawiązana do drogi wojewódzkiej, 

ponieważ była dokumentacja, w Nagodowie, koło domu weselnego, też jest nawiązana, ponieważ 

była dokumentacja i w Rębowie jest nawiązana do drogi powiatowej, bo też tam była 

dokumentacja. Wszystkie drogi, które modernizujemy bez dokumentacji techniczno-budowlanej, 

nie możemy połączyć z drogą wyższej kategorii. 

Asfalt w Górkach Drugich oczywiście sprawdzimy i jakieś tam działania podejmiemy. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Przepust powinien być naprawiony przez powiat, zgłoszono to w Zarządzie Dróg Powiatowych, ale 

jaka sytuacja w Zarządzie Dróg Powiatowych jest, jest nam dobrze znana, zawsze odpowiedź pada 

jedna. 

Radna Ewa Michalska: nie, nie, ale chodzi mi o to, bo Zarząd Dróg Powiatowych mówi, że to nie 

jest w ich gestii, bo to jest na naszą drogę gminną. To jest interpelacja moja sprzed trzech, czy 

czterech lat. Przecież my byliśmy na miejscu.  

Kierownik RG Eliza Starczewska: my pamiętamy to wszystko. Zgadza się i była Pani Janecka, 

zawsze skrzyżowanie drogi wyższej kategorii z drogą niższej kategorii, to remont zjazdów należy 

do drogi wyższej kategorii, czyli w przypadku tej drogi powiatowej, Pani Janecka dobrze o tym wie,  

umówiliśmy się w ten sposób z Panią Janecką, Pani Janecka jest w stanie nam dostarczyć rury, tak 



powiedziała, ewentualnie. Jeżeli będziemy naprawiać naszą drogę gminna, no to w tym czasie 

możemy faktycznie ten przepust wymienić. 

Radna Ewa Michalska: ale chodzi mi o to, żeby to było teraz naprawione, jeszcze przed zimą, bo 

tam po prostu robią się zastoiska i się zalewa. To już jest sprzed kilku lat. Ja to ponawiam, a powiat 

nawet nie kwalifikuje to do swoich przepustów, bo ja mam inne przepusty, z którymi się borykam i 

one nie są wciągnięte na listę, więc tutaj to ja już proszę o pomoc gminy, żeby gmina.., jeżeli Pani 

Janecka chce dostarczyć te kręgi, no to prosiłabym bardzo, żeby to zostało wykonane. 

Wójt: gałęzie w linii energetycznej, w pasie drogi powiatowej, z informacji z Zarządu Dróg, mają 

obciąć te gałęzie, gdy opadną liście. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Leszka Woźniaka udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Jeśli chodzi o fundusz sołecki, takich wniosków nie było, że o wymianę lamp od 2009 roku. To nie 

możliwe, żeby fundusz sołecki był na to przekazany. 

Radny Leszek Woźniak: no nie wiem, mówili, że przekazali pieniądze Rady Sołeckiej na założenie 

lamp i do dzisiaj nie ma. 

Wójt: Rad Sołecka, nie ma pieniędzy, które może przekazać.  

Radna Ewa Michalska: ale z funduszu, nie było czegoś takiego z funduszu? 

Radny Leszek Woźniak: zebranie wiejskie było i przekazali pieniądze na lampy. 

Wójt: niepotrzebna jest dyskusja, więc proszę, żeby ktoś z Rady Sołeckiej przyszedł do Urzędu i 

wyjaśnimy.  

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Marka Balcerzaka udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński: 

Jeżeli chodzi o montaż opraw dodatkowych oświetleniowych, to oczywiście mamy podpisaną 

umowę ze Spółką Energa Oświetlenie, w której to umowie wskazaliśmy, w kolejności, które 

rozbudowy są konieczne. Przy podpisaniu umowy deklarował Pan Prezes, że zrobi to do końca roku 

tego 2014, z tego, co teraz wiem, że niby do końca czerwca 2015 roku na pewno te wszystkie 

wskazane w umowie rozbudowy będą wykonane, a jakie, to są, proszę do referatu do Pani Elizy, 

jeżeli ktoś jest zainteresowany. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć. Tzn. chodzi o 

oszczędności, tak? Jesteśmy jeszcze w trakcie korekty faktur. Dlatego, że faktury za energię 

elektryczną są w tej chwili wystawione przez dwie Spółki. Za dystrybucję wystawia nam jedna 

Spółka, za zużycie energii druga. Bardzo często jest tak, że dochodzi do takich sytuacji, że jesteśmy 

dwukrotnie obciążani, przez tzw. usługę dystrybucyjną. Więc my na bieżąco te faktury korygujemy 

i nie chcę teraz podać Państwu kwoty, która może mi np. za dwa tygodnie, a tak będzie, bo 

szykujemy się w tej chwili do przetargu nowego na dostawę energii, zmienić. Jesteśmy w trakcie 

korekty faktur. Są oszczędności na pewno, ale często bywa tak, że oszczędności, które wynikają ze 

zużycia energii, przedkładają się na tzw. usługę dystrybucyjną, która co roku wzrasta. Czyli taniej, 

płacimy za samą energię, ale już przesył tej energii, dystrybucja nie jest wcale tańsza. 

Radny Marek Balcerzak: ale Panie Wójcie z tego, co słyszę, to nie została ani jedna lampa założona, 

a wtedy wyraźnie Rada prosiła o to. Oszczędności powinny być już z roku 2013, bo my, żeśmy 

wprowadzili tę zmianę, długości świecenia w roku 2013. Uważam, że dość łatwo byłoby policzyć, 

jakie to będą szacunkowe oszczędności, ta godzina świecenia. Dlatego, że znana jest, ja wiem, no to 

teraz...  

Kierownik RG Eliza Starczewska: nie da się tego tak policzyć. 

Radny Marek Balcerzak: ale przepraszam bardzo, nie można tego wiązać z podwyżką energii, bo 

jeżeli zaczniemy to łączyć z fakturami, to rzeczywiście może się okazać, że oszczędności nie ma. 

Trzeba do tego podejść w ten sposób, że jest to godzina mniej świecenia i muszą być oszczędności, 

bo w końcu dojdziemy do wniosku, że godzinę mniej świecimy na wsiach, a nie ma żadnych 

oszczędności. Przecież to byłoby kompletną bzdurą, moim zdaniem, takie stwierdzenie. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: tak, ale jest w tej chwili podpisana już nowa umowa na usługę 

oświetleniową, która zakłada montaż dużo większej liczby opraw, niż to było z poprzedniej umowy.  

Nie potrafię teraz Państwu, w tej chwili, tego przekazać, w jakiej ilości, bo nie mam przed sobą 



dokumentów, więc nie chcę tutaj nieprawdy powiedzieć. Ale mamy podpisaną nową umowę ze 

stycznia 2014 roku na montaż dodatkowych opraw i jest to dużo więcej opraw, niż było montowane 

z poprzedniej umowy. Także na pewno ta usługa oświetleniowa w roku 2014, jak i 2015 będzie 

dużo większa, niż to miało miejsce w 2012, czy 2013 roku. Umowa w tej chwili jest podpisana na 

półtora roku, część opraw, ja tutaj napisała Panu Wójtowi, do czerwca 2015 roku, ale dlatego tak to 

zrobiłam, bo wiem, że często jest tak, że oni w tych terminach się nie mogą wyrobić, wynika to z 

tego, że często musimy wystąpić o tzw. nowe warunki przyłączenia tych opraw. Czyli ten cały 

proces trwa, część opraw najprawdopodobniej będzie już w tym roku zamontowana, do końca tego 

roku, część będzie pozostała do czerwca 2015, ale mówię, ilość tych opraw, jest dużo większa, niż z 

opraw, które były montowane za poprzednią umową. 

Radny Marek Balcerzak: to jeszcze tylko jedna prośbę mam, czy mogłaby być Rada 

poinformowana, jakie to będą miejscowości, gdzie te oprawy będą montowane. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: oczywiście, jak najbardziej zapraszam do siebie, mamy wykaz. 

Radny Marek Balcerzak: ja bym prosił, żeby Radę poinformować, żeby nie indywidualnie, tylko... 

Wójt: dobrze, na następnej sesji, czy na komisjach poinformujemy, nie ma problemu. 

Radny Marek Balcerzak: właśnie, dokładnie. 

Wójt: Pomarzanki oczywiście są na liście oczekujących na modernizację oświetlenia, w jakiejś tam 

kolejności, wrócimy do tego tematu. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Jerzego Węglewskiego udzielił Wójt Gminy Edmund 

Zieliński: 

Zgłoszenie do nadzoru budowlanego, budynku w Osinach. Tak, ja też mam tę wiedzę, że tam jest 

bardzo źle, zgłosimy oczywiście do nadzoru budowlanego, to jest własność prywatna, oczywiście 

była ona przekazana gminie, gmina, w którymś tam roku sprzedała to w ręce prywatne, oczywiście 

ten właściciel nic nie robi. 

Lampy w Jastrzębi oczywiście też zgłosimy i w tej umowie będziemy musieli zapisać. 

 

Wójt: generalnie sprawy dróg gminnych, wycinka krzewów, naprawy, będą na bieżąco sprawdzane i 

poprawiane, jeszcze na razie mamy pracowników robót publicznych do połowy października, także 

jeszcze co będzie możliwe, na naszych drogach poprawimy. 

Sprawy dróg powiatowych, oczywiście za każdym razem, po każdej sesji, po Państwa 

interpelacjach, zgłaszamy do Zarządu Dróg Powiatowych, ale odzew jest, wiemy jaki. 

 

Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie ja nie dostałem odpowiedzi w sprawie, przeniesienie tej 

wiaty przystankowej, nie wiem czy coś wiadomo Panu, bo z tego, co tutaj podejrzewam, to Sołtysi 

troszeczkę się boją, że może to związane jest z tym składowiskiem azbestu. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: ale przy, której drodze? 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki pierwsze Jerzy Sztopel: przy drodze wojewódzkiej. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: jeżeli to przy drodze wojewódzkiej, jest to przestawione, to 

najprawdopodobniej była zmiana organizacji ruchu, być może jest to powiązane ze wprowadzeniem 

znaku.. 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki pierwsze Jerzy Sztopel: ja dzisiaj rozmawiałem z Panem 

Krzysztofem Zającem i on mówił, że takie przepisy weszły i, że od skrzyżowania musi być 

odsunięte, a wiatę, żeby to gmina przesunęła, bo jest tylko tablica informacyjna, słupek. A jest 

jeszcze w gorszym punkcie teraz stoi, jak przedtem było. Bo akurat wyjazd ze sklepu, dzieciaki idą 

do sklepu, ten przystanek ani zatoczki nie ma, ani nic. 

Wójt: sprawdzimy i wyjaśnimy. 

Sołtys sołectwa Marianka – Górki pierwsze Jerzy Sztopel: bardzo proszę o odpowiedź. 

Radna Marzena Staniszewska: Panie Wójcie, Pan nie odniósł się do przepustu, o którym na ostatniej 

sesji mówiła, a dziś powieliłam, bo tutaj jest sołtys. 

Wójt: ja mówię generalnie drogi gminne, te wszystkie wskazania, te wszystkie uwagi, spróbujemy 

jeszcze, dopóki mamy pracowników robot publicznych. 



Radna Marzena Staniszewska: jeśli mogę jeszcze wrócić, to wiem właśnie, Pan Wójt mówił na 

komisji, że przetarg został rozstrzygnięty, w jakiej będzie kolejności modernizacja dalszych tych 

odcinków? 

Wójt: oczywiście przetarg został rozstrzygnięty, 2 października podpisujemy umowę. Kolejność 

będzie wynikała ze wskazań wykonawcy już jak jemu będzie wygodnie. W umowie tego raczej nie 

będziemy zapisywać, ja będę starał się, żeby nakłonić Prezes Spółki, żeby do 20, 25 października 

maksymalnie, żeby te wszystkie odcinki były wykonane. Jakie kwoty tutaj padają, to jest tak:  

- modernizacja drogi gminnej Górki Pierwsze Marianka, za kwotę 46.364zł,  

- przedłużenie w m. Helenów, za kwotę 54.843zł, 

- wykonanie warstwy wyrównawczej na drodze gminnej w m. Józefków – Gulewo, nowa rzecz, za 

kwotę 74.803zł,  

po przetargu takie kwoty padły: 

- przedłużenie w m. Ruszków, za kwotę 95.138zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Podgórze, nowa inwestycja, za kwotę 61.219zł, 

- przedłużenie w m. Jaworek – Mysłownia Nowa, za kwotę 71.416zł, 

- przedłużenie w m. Rogożewek, za kwotę 50.464zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Bolesławów, za kwotę 50.540zł, 

- przedłużenie w m. Bierzewice, za kwotę 90.171zł, 

- przedłużenie w m. Białe - Antoninów, za kwotę 97.194zł, 

- przedłużenie w m. Sierakówek, za kwotę 50.538zł, 

- przedłużenie w m. Gaśno, za kwotę 43.591zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Zaborów Nowy, za kwotę 103.626zł. 

Na dzień dzisiejszy mamy wykonane z tych pierwszych dwóch przetargów: 

- modernizacja drogi gminnej w m. Białe – Antoninów, za kwotę 125.253zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Miałkówek – Budy Lucieńskie, za kwotę 132.717zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Gaśno, za kwotę 55.045zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Budy Kozickie, za kwotę 97.942zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Belno, za kwotę 53.925zł 

W trakcie realizacji jest: 

- obiekt sportowy w m. Lucień, za kwotę 673.723zł, 

Zrealizowane: 

- modernizacja drogi gminnej w m. Górki Pierwsze – Marianka, za kwotę 65.174zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Helenów, za kwotę 91.488zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Białotarsk, za kwotę 94.018zł 

- modernizacja drogi gminnej w m. Ruszków, za kwotę 91.176zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Sokołów, za kwotę 81.829zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Jaworek – Mysłownia Nowa, za kwotę 90.958zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Rogożewek, za kwotę 94.519zł, 

- modernizacja drogi gminnej w m. Sierakówek, za kwotę 53.912zł, 

to są zrealizowane odcinki dróg z pierwszego, czy drugiego przetargu.  

Do realizacji jeszcze jest: 

- modernizacja drogi gminnej w m. Bierzewice, za kwotę 106.924zł 

Wykonawca, czyli Kobylarnia obiecał, że 1 października ma na te drogę wejść. Natomiast trzeci 

przetarg wygrała firma Przedsiębiorstwo Robót Drogowych PRD S. A. z Gostynina, ul. 

Krośniewicka 5, czyli miejscowy wykonawca, myślę, że będzie łatwiej przyspieszyć termin 

realizacji. Tak jak mówię, do 25 października, chciałbym, żeby wszystkie drogi, wskazane z tego 

przetargu, żeby były wykonane. 

 

Do punktu 12-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół, z obrad XLVII Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. 

 



Do punktu 13-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 

wczoraj na połączonych komisjach rozmawialiśmy o wniosku rodziców z okolic funkcjonowania 

szkoły w Solcu, w sprawie utworzenia dwóch I klas, Ia i Ib, jak również Pan Wójt przekazał nam 

pismo odnośnie zatrudnienia asystenta nauczyciela w klasie I również w Solcu w Szkole 

Podstawowej w związku z niepełnosprawnością ucznia. Dyskutowaliśmy na ten temat, proszę Panią 

Przewodniczącą Komisji o informację, w tym zakresie i również i Pana Wójta. 

Radna Ewa Michalska: zapoznaliśmy się z tymi pismami i jeżeli chodzi o pismo dotyczące Rady, to 

tutaj mówiliśmy, że Pan Przewodniczący Komisji Oświaty, bądź Pan Wójt udzieli tutaj odpowiedzi 

na piśmie od osób, które kierowały to pismo, czyli tutaj do rodziców przy ZSPiG w Solcu. Jest to 

kompetencją Wójta, więc.. 

Wójt: wspomniałem wczoraj, to jest sytuacja, w której znalazły się dzieci spoza obwodu szkoły w 

Solcu, z sąsiadujących obwodów, czyli z Sokołowa, Teodorowa i Białotarska. Więc odmówiłem 

podzielenia tego zespołu klasowego, dlatego, że te obwody sąsiadujące w szczególności Sokołów i 

Teodorów liczą bardzo małą liczbę dzieci, czyli w Sokołowie jest 10, w Teodorowie jest 9, więc 

ekonomicznie nieuzasadnione byłoby tutaj dzielić klasę, z powodu tego, że jest 27 dzieci, a te dzieci 

mogą spokojnie realizować swój obowiązek szkolny w obwodach, do których należą. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: wpłynęło do Pana Wójta 

pismo Pani Dyrektor ZSPiG w Sierakówku. Pan Wójt to zadekretował do Komisji Oświaty, w 

sprawie utworzenia grupy przedszkolnej dla dzieci czteroletnich z uwagi na duże zapotrzebowanie 

środowiska i również do Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych rodzice skierowali, Przewodnicząca Rady Rodziców, Pani Anna Krukowska, 

mówimy o Sierakówku, podobne pismo, aby została utworzona grupa przedszkolna dla dzieci 

czteroletnich. Również wczoraj dyskutowaliśmy na ten temat na połączonych komisjach. Proszę 

Panią Przewodniczącą Komisji o informację. 

Radna Ewa Michalska: jest to pismo kierowane do Pana Wójta i jest to w kompetencji Pana Wójta, 

Pan Wójt odpowie. 

Wójt: stosowne kroki podejmę. 

Radny Leszek Woźniak: jakieś pół roku temu wpłynęło pismo od Pana Balcerzaka na ręce Pana 

Przewodniczącego, żeby sprawdzić wszystkie przetargi i nic się z tym nie dzieje. 

Radny Marek Balcerzak: to nie było moje pismo, tylko to był wniosek komisji. 

Radna Ewa Michalska: to był wniosek Komisji Budżetu. 

Radny Leszek Woźniak: tak wniosek Komisji, żeby sprawdzić, minęło pół roku i nic się z tym nie 

robi.  

Radna Ewa Michalska: czy jakieś prace są prowadzone? 

Radny Leszek Woźniak: jeszcze miesiąc kadencji Rady i nie będziemy wiedzieli, jak się przetargi 

odbywają, kto uczestniczył, jak? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: w tej chwili jest zaplanowana komisja i na pewno będzie, także 

naprawdę niepotrzebne to jest. 

Radny Leszek Woźniak: ale już pół roku mija.. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: dobrze, ale my mamy czas na rozpatrzenie tego, prawda? Są terminy 

przewidziane, kiedy komisja ma to rozpatrzeć? 

Radny Marek Balcerzak: a kiedy ostatni raz się komisja zebrała, przepraszam? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: komisja zbiera się tak, jak ma zaplanowane. 

Radna Ewa Michalska: komisja wczoraj się zbierała, bo było wspólne posiedzenie.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: tak, ale wcześniej, żeśmy tak się spotykali, jak mieliśmy zaplanowane 

i to, co było zlecone przez Radę. Ja nie widzę potrzeby, żeby w tej chwili powoływać komisję, jeżeli 

ma ktoś takie życzenie i stawia wniosek, to proszę bardzo. Zgodnie z tym, co mieliśmy 

zaplanowane, to zrobiliśmy i zrobimy do końca. 

 

Do punktu 14-go. 



Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 9.50. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLVIII Sesji Rady Gminy i zamknął 

je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 


